



Date :01/02/2026

التاريخ :2026/02/01

Circular No. (1) of 2026

تعميم رقم (1) لسنة 2026

Certificates of Competency Issued by the Maritime Administration of the Commonwealth of Dominica

بشأن الشهادات الأهلية الصادرة عن الإدارة البحرية في كومنولث دومينيكا

To:

إلى:

- Maritime education and training institutions.
- Ports Authorities and Harbormasters
- Ship Owners, Ship Agents, Shipping Management companies and crewing companies.

- مؤسسات التعليم والتدريب البحري.
- سلطات ونظار الموانئ
- ملاك ووكلاء وشركات إدارة السفن وتقييم البحارة

In accordance with the mandate of the UAE Maritime Administration and in fulfilment of its regulatory responsibilities to promote maritime safety and ensure the competence of crews operating in UAE waters, the UAE Maritime Administration hereby notifies all relevant parties that Certificates of Competency issued by the Commonwealth of Dominica shall not be endorsed for service on vessels flying the flag of the United Arab Emirates.

بناءً على المهام المنوطة بالإدارة البحرية لدولة الإمارات العربية المتحدة، وفي إطار مسؤولياتها التنظيمية لتعزيز السلامة البحرية وضمان كفاءة الأطقم العاملة في المياه الإماراتية، تعلن الإدارة البحرية لكافة الأطراف المعنية بأنه لن يتم التصديق على شهادات الأهلية الصادرة عن كومنولث دومينيكا للخدمة على متن السفن التي ترفع علم دولة الإمارات العربية المتحدة.

This decision is based on the absence of a Memorandum of Understanding (MoU) between the two states regarding the mutual recognition of seafarers' certificates, in accordance with Regulation I/10 of the International Convention on Standards of Training, Certification and Watchkeeping for Seafarers (STCW), 1978, as amended.

ويستند هذا القرار إلى عدم وجود مذكرة تفاهم بين الدولتين بشأن الاعتراف المتبادل بشهادات البحارة وفقاً للقاعدة (10/1) من الاتفاقية الدولية لمعايير التدريب والإجازة والخفارة للملاحين (STCW) لعام 1978 وتعديلاتها.

Furthermore, with the exception of vessels flying the flag of the Commonwealth of Dominica, navigation licenses shall not be issued or renewed for any foreign vessel to operate in UAE waters if it is determined that a seafarer holding a Certificate of Competency (CoC) issued by the Commonwealth of Dominica is serving on board.

علاوة على ذلك، وباستثناء السفن التي ترفع علم كومنولث دومينيكا، لن يتم إصدار أو تجديد الترخيص الملاحي لأي سفينة أجنبية للعمل في مياه الدولة في حال تبين وجود بحار على متنها يحمل شهادة أهلية صادرة عن كومنولث دومينيكا.

For further clarification please contact:

shipping@moei.gov.ae

للاستفسار برجاء مخاطبة الوزارة على البريد الإلكتروني:

shipping@moei.gov.ae

